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 T.C. 

ĠZMĠR BÜYÜKġEHĠR BELEDĠYESĠ 

2022 HAZĠRAN AYI TOPLANTISI II. BĠRLEġĠMĠ 

MECLĠS GÜNDEMĠNE ĠLĠġKĠN TOPLANTI TUTANAĞI 

 

1. BÖLÜM 

MECLĠS GÜNDEMĠ 

  

Gündem No   : 97509404-301.03-6/2                                      Toplantı Tarihi   : 14/06/2022  

Toplantı Yeri : MithatpaĢa Caddesi, Mehmet Ali Akman Mahallesi Toplantı Saati     : 18.00    

                          No:1087 Konak/ĠZMĠR                        

                          (Ahmed Adnan Saygun Sanat Merkezi)                         

 

 I. BAġKAN TARAFINDAN MECLĠSĠN AÇILIġI 

 

 II. ÇEVRE, ġEHĠRCĠLĠK VE ĠKLĠM DEĞĠġĠKLĠĞĠ BAKANLIĞI GENELGESĠ 

DOĞRULTUSUNDA YAPILAN YURT DIġI GÖREVLENDĠRMELERE ĠLĠġKĠN 

BĠLGĠLENDĠRME 

 1. Ġzmir'in 2022 yılı Avrupa Ödülü'nü kazanması akabinde Avrupa Ödülü Kazanan Kentler 

Birliği, Ġzmir'in bu ödülü kazanarak söz konusu birliğe doğal üye olduğunu bildirmiĢ, kentimizi 

diğer üyelere ve toplantıdaki katılımcılara kendisini tanıtması için Genel Kurul Toplantısına davet 

etmiĢtir. Bu kapsamda, 09-10 Haziran 2022 tarihinde Strazburg'daki (Fransa) Avrupa Konseyi 

Merkezinde düzenlenecek olan "Avrupa Ödülü Kazanan Kentler Birliği Genel Kurul 

Toplantısı"na Ġzmir ile ilgili sunum yapmak üzere Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi Meclis Üyesi ve 

DıĢ ĠliĢkiler Komisyon BaĢkanı Mehmet Atilla BAYSAK ve AB Hibe Projeleri ġube Md. V. 

BaĢak Somuncu BEKTAġ'ın katılmaları, 08-11 Haziran 2022 tarihinde görevli izinli sayılmaları, 

Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi Meclis Üyesi ve DıĢ ĠliĢkiler Komisyon BaĢkanı Mehmet Atilla 

BAYSAK'a ait ulaĢım (havayolu ve tren) giderleri, günlük harcırah giderleri, Ģehir içi ulaĢım 

giderleri, konaklama giderleri ve diğer yasal giderlerin (pasaport harcı, yurtdıĢı çıkıĢ harcı, 

seyahat sigortası, alan vergisi, vize ücretleri, Covid-19 PCR testleri vb.) Özel Kalem Müdürlüğü 

bütçesinin YurtdıĢı Geçici Görev Yolluğu Harcama Kaleminden; AB Hibe Projeleri ġube Md. V. 

BaĢak Somuncu BEKTAġ'a ait ulaĢım (havayolu ve tren) giderleri, günlük harcırah giderleri, 

Ģehir içi ulaĢım giderleri, konaklama giderleri ve diğer yasal giderlerin (pasaport harcı, yurtdıĢı 

çıkıĢ harcı, seyahat sigortası, alan vergisi, Covid-19 PCR testleri vb.) Belediyemizin ilgili 

Müdürlüğünün YurtdıĢı Geçici Görev Yolluğu Harcama Kaleminden karĢılanmıĢtır. Sayın 

Meclisimizin bilgilerine arz ederim. Mustafa Tunç SOYER Ġzmir BüyükĢehir Belediye BaĢkanı. 

(DıĢ ĠliĢkiler ve Turizm Dai.BĢk.E.811949) 

 

 III. BAġKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN ÖNERGELERĠN 

GÖRÜġÜLMESĠ 

 1. Belediye Meclisimizin 13/12/2021 tarihli ve 05.1436 sayılı Kararı ile Kentimiz Ġzmir ile Bosna 

Hersek Saraybosna Kenti arasında KardeĢ Kent iliĢkisi kurulmuĢ olup, Srebrenitsa Anma Günü 

kapsamında Kentimiz Ġzmir'i temsilen Ġzmir BüyükĢehir Belediye BaĢkanı Mustafa Tunç 

SOYER, Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi Meclis Üyeleri Sedat SARI, Mehmet Atilla BAYSAK, 

Nezih ÖZUYAR, Ertuğrul AKGÜN, Nilay KÖKKILINÇ, Taner KAZANOĞLU, Ġzmir 

BüyükĢehir Belediyesi DıĢ ĠliĢkiler ve Turizm Dairesi BaĢkanı Hatice Gökçe BAġKAYA ile DıĢ 

ĠliĢkiler ġube Müdürlüğünde görevli ĠZENERJĠ A.ġ. personeli Ozan SÜMERKAN, Basın Yayın 

ve Halkla ĠliĢkiler Dairesi BaĢkanlığına bağlı Basın Yayın ġube Müdürlüğünde görevli 

ĠZELMAN A.ġ. personelleri Onur DENĠZ, Emirali KOKAL, ESHOT Genel Müdürlüğünde Özel 

Kalem Müdürü olarak görev yapmakta olan Kerem Ziya YANGÖZ ve Ġzmir BüyükĢehir Belediye 
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BaĢkanı Mustafa Tunç SOYER'in koruma polisi Deniz HUMAR’ın 10-12 Temmuz 2022 tarihleri 

arasında Saraybosna'da gerçekleĢecek Anma Gününe katılması, anılan tarihler arasında görevli-

izinli sayılmaları, seyahate katılacak olan Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi Meclis Üyesi Ertuğrul 

AKGÜN'e Gri Pasaport temininin yapılması, ulaĢım (havayolu ile) giderleri, konaklama giderleri, 

Ģehir içi ulaĢım giderleri ve (pasaport harcı, yurtdıĢı çıkıĢ harcı, alan vergisi, seyahat sigortası, 

vize ücretleri, Covid-19 PCR testleri vb.) diğer yasal giderlerin Özel Kalem Müdürlüğünün 

Temsil, Ağırlama ve Tören Giderleri Bütçe Harcama Kaleminden karĢılanması hususlarının 

görüĢülmesi.  (Özel Kalem Md.E.810472) 

 

 2. Edirne ili, Meriç ilçesi Küplü Belediye BaĢkanlığı, belediye hizmetlerinde kullanılmak üzere 

Belediyemizden hibe olarak bir adet hizmet aracı talep etmekte olup, 35 CBY 24 plakalı 2008 

model Renault Megane marka otomobilin Edirne-Küplü Belediye BaĢkanlığına bedelsiz olarak 

hibe edilmesi hususunun görüĢülmesi. (Makine Ġkmal Bak. ve Ona.Dai.BĢk.E.808831) 

 

 3. Ülkemizde 2022 yılı baĢından itibaren artan enflasyon oranlarına bağlı olarak, otoparkların ana 

gider kalemlerini oluĢturan elektrik, su, haberleĢme, bakım-onarım vb. giderler ile personel 

giderlerinde yüksek artıĢlar meydana geldiği belirtilerek, otopark iĢletmecilik faaliyetlerinin 

verimli ve sürdürülebilir olması açısından ĠZELMAN A.ġ tarafından iĢletilen Belediyemize ait 

otoparklarda uygulanmakta olan Otopark Fiyat Tarifelerinin 01/07/2022 tarihi itibarıyla önerge 

eki listedeki gibi uygulanması hususunun görüĢülmesi. (Emlak Yön.Dai.BĢk.E.808782) 

 

 4. Kentte yaĢayan geçici koruma statüsündeki mültecilerin kent hizmetlerine eĢit eriĢimini 

arttırmak, bir arada yaĢam kültürünü desteklemek, Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi personellerinin 

kapasitesini güçlendirmek, HemĢehri ĠletiĢim Merkezi (HĠM)’ne mültecilerin eriĢimini 

desteklemek için personel istihdamını sürdürmek ve mülteci masası faaliyetlerinin devamını 

sağlamak amacıyla Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi ile BirleĢmiĢ Milletler Mülteciler Yüksek 

Komiserliği Ofisi Türkiye Temsilciliği arasında imzalanmak üzere hazırlanan ve önerge ekinde 

yer alan “Mutabakat Metni”nin kabulü ile söz konusu Mutabakat Metninin imzalanabilmesi için 

Ġzmir BüyükĢehir Belediye BaĢkanına yetki verilmesi hususlarının görüĢülmesi. (Sosyal Projeler 

Dai.BĢk.E.808958) 

 

 5. Urla ilçesi, Ġçmeler Mahallesi, 2681 ada, 4 parselin üst ölçekli planlar kapsamında "Turizm 

Tesis Alanı" olarak belirlenmesine yönelik, 1/5000 ölçekli Ġlave Nazım Ġmar Planı önerisi. (Ġmar 

ve ġeh.Dai.BĢk.E.808233) 

 

 6.  Belediye Meclisimizin 09/09/2019 tarihli ve 05.758 sayılı Kararı ile kabul edilen; Gaziemir 

ilçesi, Sarnıç Mevkiinde, Hava Kuvvetleri Komutanlığı Hava Teknik Okullar Komutanlığının 

güneyinde yer alan, kavĢak alanı ile 117 ada, 2 parsel, 211 ada, 1 parsel ve 11129 ada, 1, 2, 3, 4 

parselleri kapsayan alanın yeniden düzenlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı 

DeğiĢikliğine, Milli Savunma Bakanlığı tarafından, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı ve Ġmar 

Planının Dayanağı, 1/5000 ölçekli Nazım Ġmar Planının iptali ve yürütmenin durdurulması 

talebiyle, Ġzmir 6. Ġdare Mahkemesinin 2020/32 Esasına kayden açılan davada, 23/09/2020 tarihli 

ve 2020/32 Esas, 2020/865 sayılı Kararla dava konusu iĢlemin iptaline karar verildiğinden, söz 

konusu bölgedeki "Askeri Alan", "Konut DıĢı Kentsel ÇalıĢma Alanı", "Ağaçlandırılacak Alan", 

"Park Alanı" ve "TaĢıt Yolu" kullanımlarının yeniden düzenlenmesine yönelik, 1/5000 ölçekli 

Nazım Ġmar Planı DeğiĢiklik önerisi ve 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢiklik önerisi. 

(Ġmar ve ġeh.Dai.BĢk.E.799330) 
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 7. Foça Belediye BaĢkanlığının 12/05/2022 tarihli ve 10677 sayılı Yazısı ile Belediye 

BaĢkanlığımıza iletilen; Bağarası 1/5000 ölçekli Nazım Ġmar Planı DeğiĢiklik önerisi ile Foça 

Belediye Meclisinin 01/04/2022 tarihli, 101 sayılı Kararı ile uygun görülen; Bağarası-Hacıveli ve 

Kazımdirik Mahallesi, meydan ve çevresine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı 

DeğiĢiklik önerisi. (Ġmar ve ġeh.Dai.BĢk.E.758855) 

 

 8. Karabağlar Belediye Meclisinin 04/04/2022 tarihli ve 44 sayılı Kararı ile uygun görülen; 

Karabağlar 1/1000 ölçekli 1.Etap Üçkuyular-ġehitler Mahallesi Revizyon Ġmar Planı, 1/1000 

ölçekli 1.Etap Basın Sitesi ve Civarı Revizyon Ġmar Planı, 1/1000 ölçekli 1.Etap Vatan-Ali Fuat 

Cebesoy Mahallesi Revizyon Ġmar Planı, 1/1000 ölçekli 2. Etap Vatan-Bozyaka Mahalleleri ve 

Civarı Revizyon Ġmar Planı ile 1/1000 ölçekli 2. Etap Bahçelievler-Gülyaka Mahalleleri ve 

Civarı Revizyon Ġmar Planı Plan Notlarının 1.24, 1.26, 1.29, 1.30, 1.31 maddelerinin Ġzmir 3. 

Ġdare Mahkemesinin 2019/82 Esasına kayden açılan davada alınan 30/10/2019 tarihli ve 

2019/1411 sayılı Kararda belirtilen hususlar dikkate alınarak yeniden düzenlenmesi ve anılan 

Mahkeme Kararı uyarınca 2.1.2. maddesinin kaldırılarak madde numaralarının revize edilmesi ile 

söz konusu plan notlarına 1.38 ve 1.39 maddelerinin ilave edilmesine yönelik hazırlanan, 1/1000 

ölçekli Uygulama Ġmar Planı Plan Notu DeğiĢikliği önerisi. (Ġmar ve ġeh.Dai.BĢk.E.801036) 

 

 9. Gaziemir Belediye Meclisinin 06/05/2022 tarihli ve 39 sayılı Kararı ile uygun görülen; Atıfbey 

Mahallesi, 140 ada 1, 2, 3, 4 parsellerin Ġmar Planında "Ticaret Alanı" kullanımında kalan 

kısmının "Rekreasyon Alanı" olarak düzenlenmesi ve "140 ada 1, 2, 3 no’lu parseller 3194 sayılı 

İmar Kanununun 10. maddesi gereği Belediyesince İmar Programına alınarak 

kamulaştırılacaktır." Ģeklinde plan notu getirilmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar 

Planı DeğiĢiklik önerisi. (Ġmar ve ġeh.Dai.BĢk.E.806094) 

 

 10. Urla Belediye BaĢkanlığının 11/04/2022 tarihli ve 50505 sayılı Yazısı ekinde Belediyemize 

iletilen; Gülbahçe Mahallesi ve Karapınar Mevkii Uygulama Ġmar Planında yer alan onaylı 

mevzii imar planı bulunan yapı adalarında yapı yaklaĢma mesafelerinin belirlenmesine ve 

uygulama sorunu yaratabilecek alanlarda imar hatlarının düzeltilmesine yönelik hazırlanan, 

1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢiklik önerisi. (Ġmar ve ġeh.Dai.BĢk.E.807991) 

 

 11. Seferihisar Belediye Meclisinin 08/02/2022 tarihli ve 34 sayılı Kararı ile uygun görülen; 

Düzce ve UlamıĢ Mahallelerinde bisiklet yolu güzergâhının uygulama imar planına iĢlenmesi ve                                     

Ġzmir - Seferihisar Kara Yoluna bağlantı sağlayan iki noktada düzenleme yapılmasına yönelik 

hazırlanan, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢiklik önerisi. (Ġmar ve 

ġeh.Dai.BĢk.E.807830) 

 

 12. Selçuk Belediye Meclisinin 08/04/2022 tarihli ve 45 sayılı Kararı ile uygun görülen; 

Havutçulu Mahallesi, 220 ada, 1 parselin (E: 389 parsel) batı cephesindeki çekme mesafesinin 5 

metreye düĢürülmesi ve kadastro uyumsuzluğunun düzeltilmesine yönelik hazırlanan, 1/1000 

ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisi. (Ġmar ve ġeh.Dai.BĢk.E.807941) 

 

 13. Kınık Belediye Meclisinin 05/05/2022 tarihli ve 5/21 sayılı Kararı ile uygun görülen; Fatih 

Mahallesi, Nimet Sokak ve Mehtap Sokak arasında kalan "Park Alanı"nda ve Poyracık Mahallesi 

Ġğdecik Caddesi ile Kocapınar Sokak arasında kalan "Park Alanı"nda 4.00 m x 4.00 m 

ebatlarında "Regülatör Alanı" ayrılmasına yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı 

DeğiĢikliği önerisi. (Ġmar ve ġeh.Dai.BĢk.E.805160) 
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14. Ġzmir 1 Numaralı Kültür Varlıklarını Koruma Bölge Kurulunun 16/03/2021 tarihli ve 13597 

sayılı Kararı ile; ''..Kurulumuzun 25/08/2021 tarihli ve 12667 sayılı kararının geçerli olduğuna..'' 

denildiğinden, anılan Koruma Bölge Kurulu Kararı doğrultusunda Konak ilçesi, Konak Mahallesi 

214 ada, 1 parsele yönelik yeniden hazırlanan 1/1000 ölçekli Koruma Amaçlı Revizyon Ġmar 

Planı DeğiĢikliği ve 1/500 ölçekli YerleĢim Planı DeğiĢikliği önerisinin; 2863 sayılı Kültür ve 

Tabiat Varlıklarını Koruma Kanunu kapsamında iĢlem yapılmak üzere görüĢülmesi. (Ġmar ve 

ġeh.Dai.BĢk.E.806923) 

 

 15. Belediyemizin iĢtiraki olan Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi ĠZELMAN A.ġ’nin 10/06/2022 

tarihli Olağanüstü Genel Kurul Toplantısında alınan Ģirket sermayesinin 646.000.000,00-TL'ndan 

9.400.000,00-TL ayni, 5.600.000,00-TL nakdi sermaye olmak üzere toplam 15.000.000,00-TL 

artırılarak 661.000.000,00-TL'ye çıkarılması kararı doğrultusunda, Belediyemizin, ĠZELMAN 

A.ġ içerisindeki sermaye payının korunabilmesi için, önergede bahsi geçen 9.400.000,00-TL 

tutarındaki ayni sermayenin devri ile nakdi sermayeden payına düĢen (%63,3121269'una tekabül 

eden) 96.820,00-TL'lik rüçhan hakkının kullanılarak nakdi sermaye olarak karĢılanabilmesi 

hususlarının görüĢülmesi. (ĠĢletme ve Des.Hiz.Dai.BĢk.E.812431) 

 

 16. Bayraklı Belediye Meclisinin; Bayraklı Belediyesinin 2022 Yılı Gelir Tarifesinde yer alan                     

"Zemin Açım Birim Fiyatları" güncellenmiĢ olup, Belediye Meclisimizin 11/04/2022 tarihli ve 

05.398 sayılı Kararı ile kabul edilen güncel birim fiyatlarının önergede yer alan tabloda 

belirtildiği Ģekliyle Bayraklı Belediyesince de uygulanmasına yönelik, 01/06/2022 tarihli ve 80 

sayılı Kararının görüĢülmesi. (Yazı ĠĢl. ve Kar. Dai.BĢk.E.811675) 

 

 17. Urla Belediye BaĢkanlığının 06/06/2022 tarihli ve 168 sayılı Kararı ile uygun görülen;                           

Urla Belediye BaĢkanlığının 18/10/2021 tarihli ve 446 sayılı Kararındaki “2022 yılında Temizlik 

ĠĢleri Müdürlüğü Hizmetlerinden Alınacak Ücretler”in, akaryakıt ve araçlar için gerekli yedek 

parça fiyatlarındaki artıĢlardan dolayı güncellenerek önergede yer alan tabloda belirtildiği 

Ģekliyle ücretlendirilmesi hususunun görüĢülmesi. (Yazı ĠĢl. ve Kar. Dai.BĢk.E.811219) 

 

 18. ÇeĢme Belediye Meclisinin; ÇeĢme Belediyesinin 2022 Mali Yılı Ek Bütçe eki cetveller ile 

birlikte; önerge ekinde belirtilen Ek Gider Bütçesi Kurumsal kodlaması yapılan her birimin 

Fonksiyonel ve Ekonomik Sınıflandırmanın Birinci Düzeyi 120.000.000,00-TL, Ek Gelir 

Bütçesinin Ekonomik Sınıflandırmanın Birinci Düzeyi 120.000.000,00-TL olup denk olarak; 

2022 Mali Yılı Bütçesinde yer alan Tarife Cetvellerinden önerge ekinde yer alan tablolarda 

belirtilen kalemlerde günümüz ekonomik koĢulları göz önüne alınarak toplam 120.000.000,00-

TL Ek Ödenek verilmesine yönelik, 07/06/2022 tarihli ve 8-90 sayılı Kararının görüĢülmesi. 

(Yazı ĠĢl. ve Kar. Dai.BĢk.E.813658) 

 

 19. Sahipsiz sokak hayvanlarının bakım, tedavi ve rehabilitasyonuna yönelik ortak faaliyetlerin 

yürütülmesi amacıyla Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi - Haybap Ferdinand Hayvanlara ve Doğaya 

Ahbap Derneği ile Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi - Hayvanlar Ġçin Projeler Derneği arasında 

imzalanmak üzere hazırlanan ve önerge ekinde yer alan Protokollerin kabulü ile söz konusu 

Protokollerin imzalanabilmesi için BüyükĢehir Belediye BaĢkanına yetki verilmesi hususlarının 

görüĢülmesi. (Ġklim Değ. ve Çev.Kor.Kon.Dai.BĢk.E.805299) 
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 IV. BAġKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN KOMĠSYON RAPORLARININ 

GÖRÜġÜLMESĠ 

 1. Sosyal Projeler Dairesi BaĢkanlığı tarafından hazırlanan “Sosyal Projeler Dairesi BaĢkanlığı 

ÇalıĢma Usul ve Esasları Hakkında Yönetmelik Taslağı”nın oybirliği ile uygun bulunduğuna 

iliĢkin Hukuk – Aile ve Çocuk – Toplumsal Cinsiyet EĢitliği – Engelsiz Ġzmir Komisyonları 

Raporu.  (Sosyal Proj. Dai. BĢk.E.756948) 

 

 2. Ġlimiz dâhilinde özellikle turizm sezonunun baĢlaması ve buna bağlı nüfus yoğunluluğu 

nedeniyle halkın genel kullanımına açık Modüler Sistem Tuvalet ve Bebek Bakım Alanı ihtiyacı 

doğrultusunda,  söz konusu alanın kullanım bedeli 2019 yılında 1,00-TL olarak belirlenmiĢ, 2020 

ve 2021 yılında artıĢ yapılmamıĢ olup, 2022 yılında ekonomik maliyetlerdeki artıĢ sebebiyle 

tuvalet kullanım bedelinin 2022 yılı için 2,00-TL, Engelli, Gazi ve 65 YaĢ Üstü vatandaĢlara 

ücretsiz olarak tahsil edilmesinin oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Plan ve Bütçe – 

Tüketiciyi Koruma – Aile ve Çocuk – Toplumsal Cinsiyet EĢitliği – Engelsiz Ġzmir – Sosyal 

Hizmetler Komisyonları Raporu.  (Atık Yön.Dai.BĢk.E.724392) 

  

3. Belediyemiz Etüd ve Projeler Dairesi BaĢkanlığının talebi doğrultusunda; Konak ilçesi, 

Tepecik Mahallesinde, mülkiyeti Belediyemize ait olan 2701 ada, 41 ve 121 parseller ile 8101 

ada, 1 ve 2 parseller ve çevresini kapsayan alanda, yürürlükteki imar planında "Hastane (Belediye 

Hastane Alanı)" ve "Hastane (ĠBġB Hastanesi GeliĢme Alanı)" plan kararlarında kalan alanın 

imar hatlarının yeniden düzenlenmesi ve plan notu eklenmesine yönelik hazırlanan, 1/1000 

ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisinin oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin 

Ġmar ve Bayındırlık – Çevre ve Sağlık Komisyonları Raporu. (Ġmar ve ġehircilik 

Dai.BĢk.E.757827) 

 

 4. Konak Belediye Meclisinin 10/05/2022 tarihli ve 108 sayılı Kararı ile uygun görülen; Çevre ve 

ġehircilik Bakanlığı Mekânsal Planlama Genel Müdürlüğünün Yazısı ve Ġzmir 1 Numaralı Kültür 

Varlıklarını Koruma Bölge Kurulunun Kararı ile parsel maliklerinin vekilinin 21/02/2022 tarihli 

Dilekçesi kapsamında, 20/02/2020 tarihli ve 31045 sayılı Resmi Gazete’de yayımlanan 7221 

sayılı Coğrafi Bilgi Sistemleri ile Bazı Kanunlarda DeğiĢiklik Yapılması Hakkında Kanun ile 

3194 sayılı Ġmar Kanununun 8. maddesinde yapılan değiĢiklik nedeniyle, Alsancak Mah., 3641 

ada, 1 parselin 1/1000 Uygulama Ġmar Planında bina yüksekliklerinin belirlenmesine yönelik 

hazırlanan, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisinin, 2863 sayılı Kültür ve 

Tabiat Varlıklarını Koruma Kanunu kapsamında iĢlem yapılmak üzere oybirliği ile uygun 

bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik 

Dai.BĢk.E.760442) 

 

 V. TOPLANTIYA KATILAMAYAN MECLĠS ÜYELERĠNĠN MAZERETLERĠNĠN 

GÖRÜġÜLMESĠ 

 

 VI. GÜNDEM DIġI KONUġMA TALEPLERĠ 

 

 VII. ÜÇÜNCÜ BĠRLEġĠMĠN GÜN VE SAATĠNĠN TESPĠTĠ VE KAPANIġ 
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2. BÖLÜM 

2022 YILI HAZĠRAN AYI II. BĠRLEġĠMĠ TOPLANTI TUTANAĞI 

  

Tutanak No   : 97509404-301.04-6/2                                      Toplantı Tarihi : 14/06/2022  

Toplantı Yeri : MithatpaĢa Caddesi, Mehmet Ali Akman Mahallesi Toplantı Saati  : 18.00                                                                                               

    No:1087 Konak/ĠZMĠR 

                         (Ahmed Adnan Saygun Sanat Merkezi)                         

 

 

TOPLANTIDA HAZIR OLANLAR: Mustafa ÖZUSLU, Taner KAZANOĞLU, Serkan 

KALMAZ, Ġlhan DAL, Fikret AKTAġ, Bülent SÖZÜPEK, Ceyhan KAYHAN, Ġbrahim UlaĢ 

POLAT, Bahar GÜRSUL, Hüseyin ÜNAL, Yahya YILDIZ, Abdül BATUR, Ali Emrah 

KARAMUSTAFAOĞLU, ġamil Sinan AN, Erhan UZUNOĞLU, Cenap BÖRÜHAN, Asker 

GÜNEġ, Saadet ÇAĞLIN, Birgül SURAL ÜNER, Murat AYDIN, Nilüfer BAKOĞLU AġIK, 

Ġsmail SARI, YeĢim TEKOĞLU, Gamze Gül ÇAMUR, Ġrfan ÖNAL, Cindi Can POLAT, Ali Rıza 

KÖÇER, Burhan Suat ÇAĞLAYAN, Ali GÜL, Deniz BEKTAġ, Ömer ġENTÜRK, Özkan 

YILDIZ, Sıla ĠLGĠ AKKAġ, Sultan ĠPEKLĠ, Ali YILMAZ, Çağlar GÜLEZ, Halil ARDA, 

Ġbrahim ÖZKARA, Necati KIRMAZ, Ġzel ZENGĠNOBUZ DERĠNSU, Ġlhan ÖZKÖSE, Ufuk 

AYKOL, Özay KAPTAN, Mustafa GERÇEK, Nazan DÖNMEZ, Rıdvan KARAKAYALI, 

Muharrem BAYRAKTAR, Ali BOR, Musa ÖZCAN, Halil ÇULHAOĞLU, Mehmet Onur BaĢar 

ÜÇKAN, ġerif SÜRÜCÜ, Ufuk YÖRÜK, Ġsmet ORHAN, Bülent KÖKLÜ, Dolunay BAYER, 

Ġbrahim Halil KILIÇ, Fikriye ARSLAN, Ayhan KAYA, Hüsniye YILDIRIM, Hasan KORKMAZ, 

Berkhan PARLAK, Sefer TOPÇU, RaĢit DĠRĠM, Hakan BARÇIN, Alp ATAY, Özdem Mustafa 

ĠNCE, Özan PARLAR, Nilay KÖKKILINÇ, Kazım ÇAM, Ahmet ĠNANLI, Refik SÜREN, Ruhi 

SELEK, Raife KARABATAK, Mustafa SOLMAZ, Burçin Kevser SEVĠL, Ġsa NEZĠR, Fikret 

MISIRLI, Fırat EROĞLU, Hakan YILDIZ, Hıdır ALPTEKĠN, Ahmet Uğur BARAN, Özgür 

HIZAL, Hüsnü BOZTEPE, Ali GÖNEN, ġevket HASIRCI, Murat ÖNCEL, Metin YAġAR, 

Okan BĠLDĠRĠCĠ, Çile ÖZKUL, AyĢegül DURAN TÜRKER, Ali AYYILDIZ, Mehmet PINAR, 

Erhan ÇALIġKAN, BarıĢ BÜKÜLMEZ, Semih YALIN, Erol ÇOMAK, Ümit CĠNGÖZ, Ġsmail 

EKEROĞLU, Ertuğrul AKGÜN,  Hakan ERTANE, Kemal SEVĠNÇ, Halil AKBULUT, Sedat 

SARI, Salahattin ġAHĠN, Hakan ġĠMġEK, Turgut PINAR, Nezih ÖZUYAR, Hasan ÜNAL. 

 

TOPLANTIYA KATILAMAYANLAR: Mustafa Tunç SOYER, Erhan KILIÇ, Muhittin 

SELVĠTOPU, Mustafa ġafak BARAN, Mustafa ĠDUĞ, Cemil TUGAY, Mehmet Atilla 

BAYSAK, Serdar SANDAL, Selim Utku GÜMRÜKÇÜ, Sabahattin UÇAR, Mithat TEKĠN, 

Mehmet ERĠġ, Mehmet TÜRKMEN, Oğuzhan ÖZġAHĠN, Mustafa KAYALAR, Fatma 

EKĠCĠOĞLU, Gürsel RÜZGAR, Erkan ÖZKAN, Fatma ÇALKAYA, Murat CĠHAN, Seda 

ÖZTÜRE, Ertan CERTEL, Ali ENGĠN, Onur YĠĞĠT, Memet MALTEPE, Adil KIRGÖZ, Ġsmail 

YETĠġKĠN, Muammer Ekrem ORAN, Aybars YILDIRIM, Fayıka ÖNER, ġükrü SÜREROĞLU, 

Filiz CERĠTOĞLU SENGEL, Nuri CAFEROĞLU, Hasan UYSAL, Fatih GÜRBÜZ, Feridun 

YILMAZLAR, Ġlkay GĠRGĠN ERDOĞAN, Alpaslan BĠLEN, Mustafa Alper GÜLDALI, Selma 

KISA, Fatih TAġTAN, Dilek YILDIZ, Özgür Erman ÇAĞLAR, Göksel DĠNÇER, Aydın 

PEHLĠVAN (Menemen Belediye BaĢkan Vekili), Yusuf DEMĠRCĠOĞLU, Galip ATAR, Hakan 

KOġTU, AĢkın UYAR, Orçun ERSEZGĠN, AyĢegül ALTUĞ, Mümin BAYRAM, Saliha 

ÖZÇINAR, Uğur DEMĠREZEN, Sema YEġĠLÇĠMEN, Sadık DOĞRUER, Ġlhan AVCI, Tarkan 

Fikret ÇALIK, Salih Atakan DURAN, Halil Doğukan EROĞLU, Cüneyt UMUTLU, Serkan 

ACAR, Eda KILIÇ, Nafiz KÜKLER, Serdar AKSOY, Alpaslan KOPARAL, Murtaza DAYANÇ 

(Urla Belediye BaĢkan Vekili) 
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                 (ZARA’NIN GĠDĠN BULUTLAR ĠSĠMLĠ MÜZĠK DĠNLETĠSĠ YAPILDI.) 

 

I. BAġKAN TARAFINDAN MECLĠSĠN AÇILIġI 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Değerli ArkadaĢlar, Ġzmir BüyükĢehir Belediye Meclisimizin 

2022 Yılı Haziran Ayı Olağan Toplantısının II. BirleĢimini açıyorum, toplantı yeter sayımız 

vardır. Ekrana görüntüler geldi mi? Bu düzeldi mi?  

SALONDAN: Yok orası düzelmedi. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Ekran… Sigorta attığı için, arka planda görüntü düĢmeyecek o 

açıdan merak etmeyin. Değerli ArkadaĢlar, dün kapatırken Değerli Grup BaĢkan Vekili 

arkadaĢımızın talebini görmemiĢim, o açıdan Ģimdi Gündem’e geçmeden kendisine ben bir söz 

vereyim. Buyurun Sayın ġAHĠN. Kim konuĢacak? (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Evet, bir davetiye için özür dilerim. Cumhur 

Ġttifakı adına, buyurun. 

HAKAN YILDIZ: Sayın BaĢkan, Değerli Meclis Üyeleri, dün tabii Meclis’in son dakikalarında 

yaĢanan bir takım gerilimler olduğu için, konu atlandı. Tüm Meclis Üyelerimize esasında 

davetiyeler ulaĢtırıldı. Bergama Belediye BaĢkanımız Sayın Hakan KOġTU’nun da çok selamları 

var. 86. Uluslararası Bergama Kermesine tüm BüyükĢehir Meclis Üyelerimizi bekliyorlar.                     

20 ve 26 Haziran 2022 tarihleri arasında kapsamlı bir organizasyon ve 86 yıldır yapılıyor. Bu 

yılda da oraya destek katılımlarımızı sağlarsak çok da memnun olacağız, BaĢkan’ımın da tekrar 

selamlarını arz etmiĢ olayım. (35 saniye) 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: TeĢekkür ederiz. Benim de bir Ģey söylemem lazım bir 

Bergamalı olarak. ġimdi Değerli Meclis Üyeleri, 86.’yı idrak edeceğiz Bergama Kermesi’nin. 

YaĢım ortaya çıkar mı bilmiyorum ama ben 33.’yü hatırlıyorum. “33. Bergama Kermesine                   

hoĢ geldiniz.” demiĢti Adem ÖZELLĠ rahmetli Belediye BaĢkanı, onu hatırlıyorum. Tarih olduk 

galiba bu arada.   

ÖZGÜR HIZAL: BaĢkan’ım aĢağıya çekiyoruz… 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Daha fazla çekme aĢağıya, daha fazla aĢağıya çekme, yaĢımız 

belli olacak. Eğer vakti olan, programı uygun olan Meclis Üyesi ArkadaĢlarımız, Bergama 

Kermesi’ne katılırlarsa, ülkemizin en eski organizasyonlarından, kültür etkinliklerinden bir tanesi 

olan Bergama Kermesi ile tanıĢtıklarında gerçekten hem Bergama’nın güzelliğini, hem de 

kermesin anlamını idrak etmiĢ olacaklardır, bir Bergamalı olarak onları buradan Bergama’ya 

davet ediyorum, teĢekkür ediyorum. ġimdi Değerli ArkadaĢlar, Gündemimize geçebiliriz.                          

 

II. ÇEVRE, ġEHĠRCĠLĠK VE ĠKLĠM DEĞĠġĠKLĠĞĠ BAKANLIĞI GENELGESĠ 

DOĞRULTUSUNDA YAPILAN YURT DIġI GÖREVLENDĠRMELERE ĠLĠġKĠN 

BĠLGĠLENDĠRME 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: 2. maddemiz de bir bilgilendirme var, onu arkadaĢlarımız 

okusun. Meclis’in bilgisi olsun, buyurun. 

DİVAN KÂTİBİ: İzmir'in 2022 yılı Avrupa Ödülü'nü kazanması akabinde Avrupa Ödülü 

Kazanan Kentler Birliği, İzmir'in bu ödülü kazanarak söz konusu birliğe doğal üye olduğunu 

bildirmiş, kentimizi diğer üyelere ve toplantıdaki katılımcılara kendisini tanıtması için Genel 

Kurul Toplantısına davet etmiştir. Bu kapsamda, 09-10 Haziran 2022 tarihinde Strazburg'daki 

(Fransa) Avrupa Konseyi Merkezinde düzenlenecek olan "Avrupa Ödülü Kazanan Kentler 

Birliği Genel Kurul Toplantısı"na İzmir ile ilgili sunum yapmak üzere İzmir Büyükşehir 

Belediyesi Meclis Üyesi ve Dış İlişkiler Komisyon Başkanı Mehmet Atilla BAYSAK ve AB Hibe 
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Projeleri Şube Md. V. Başak Somuncu BEKTAŞ'ın katılmaları, 08-11 Haziran 2022 tarihinde 

görevli izinli sayılmaları, İzmir Büyükşehir Belediyesi Meclis Üyesi ve Dış İlişkiler Komisyon 

Başkanı Mehmet Atilla BAYSAK'a ait ulaşım (havayolu ve tren) giderleri, günlük harcırah 

giderleri, şehir içi ulaşım giderleri, konaklama giderleri ve diğer yasal giderlerin (pasaport 

harcı, yurtdışı çıkış harcı, seyahat sigortası, alan vergisi, vize ücretleri, Covid-19 PCR testleri 

vb.) Özel Kalem Müdürlüğü bütçesinin Yurtdışı Geçici Görev Yolluğu Harcama Kaleminden; 

AB Hibe Projeleri Şube Md. V. Başak Somuncu BEKTAŞ'a ait ulaşım (havayolu ve tren) 

giderleri, günlük harcırah giderleri, şehir içi ulaşım giderleri, konaklama giderleri ve diğer 

yasal giderlerin (pasaport harcı, yurtdışı çıkış harcı, seyahat sigortası, alan vergisi, Covid-19 

PCR testleri vb.) Belediyemizin ilgili Müdürlüğünün Yurtdışı Geçici Görev Yolluğu Harcama 

Kaleminden karşılanmıştır. Sayın Meclisimizin bilgilerine arz ederim. Mustafa Tunç SOYER 

İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı. (Dış İlişkiler ve Turizm Dai.Bşk.E.811949) 

 

III. BAġKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN ÖNERGELERĠN 

GÖRÜġÜLMESĠ 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Evet Değerli ArkadaĢlar, Ģimdi 3. Gündem Maddemize, 

Önergelerin GörüĢülmesi maddesine geçiyorum. Sayın KÖKKILINÇ? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Gündem Maddelerinin, madde baĢlıklarıyla görüĢülerek oylanmasını 

istiyoruz. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın YILDIZ? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ?                              

Değerli Meclis Üyeleri, Gündem Maddelerimizin bundan sonraki… Devamında madde 

baĢlıklarıyla görüĢülüp, oylanmasına karar vermesi için Meclis’in oylarına sunuyorum; kabul 

edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. Buyurun 1? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: 1. maddenin doğrudan oylanmasını istiyoruz. Ancak AK Parti Grubu bir 

isim bildirecekti. Fikret MISIRLI’yı bize deklare ettiler. Eğer… 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın YILDIZ? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Teyit ederlerse…  

HAKAN YILDIZ: Sayın BaĢkan, ikinci ismi veriyoruz. Biliyorsunuz daha önce Ertuğrul Bey’i 

vermiĢtik, Ģimdi de Fikret MISIRLI Bey’in Grubumuz adına Bosna Gezisi’ne ismini öneriyoruz. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: TeĢekkür ederim. 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Fikret MISIRLI’nın eklenerek… 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Eklenerek… 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Önergenin doğrudan oylanmasını istiyoruz. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: 1 no’lu Önergemize Meclis Üyemiz AK Parti Grubu’ndan 

Fikret MISIRLI’nın da ilave edilerek, Önergenin karar altına alınmasını Meclisimizin oylarına 

sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. TeĢekkür ederim, 2? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Doğrudan. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın YILDIZ? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ?                           

Değerli Meclis Üyeleri, 2 no’lu Önergemizin doğrudan kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul 

edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir, 3? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Bütçe - ġirketler acil. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın YILDIZ? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ?                           

Değerli Meclis Üyeleri, 3 no’lu Önergemizin Plan ve Bütçe – ġirketler Komisyonlarımıza 

acil kaydıyla havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile 

kabul edilmiĢtir, 4? 
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NĠLAY KÖKKILINÇ: Bütçe - Hukuk acil. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın YILDIZ? Sayın ġAHĠN? … 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Pardon, Göç ve Uyum beraberinde, Göç ve Uyum’a da gitsin. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın SEVĠNÇ? Hukuk… 4 no’lu Önergemizin acil kaydıyla 

Hukuk – Plan ve Bütçe – Göç ve Uyum Komisyonlarımıza havale edilmesini oylarınıza 

sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir, 5? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Ġmar - Turizm - Çevre. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın YILDIZ? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ?                          

5 no’lu Önergemizin Ġmar ve Bayındırlık – Turizm ve Fuarcılık – Çevre ve Sağlık 

Komisyonlarımıza havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? 

Oybirliği ile kabul edilmiĢtir, 6? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Ġmar - Çevre - UlaĢım. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın YILDIZ? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ?                                   

6 no’lu Önergemizin Ġmar ve Bayındırlık – Çevre ve Sağlık – UlaĢım Komisyonlarımıza 

havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul 

edilmiĢtir, 7? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Ġmar. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın YILDIZ? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ?                                        

7 no’lu Önergemizin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonuna havale edilmesini oylarınıza 

sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir, 8? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Ġmar - Hukuk. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın YILDIZ? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ?                                    

8 no’lu Önergemizin Ġmar ve Bayındırlık – Hukuk Komisyonlarımıza havale edilmesini 

oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir, 9? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Ġmar - Hukuk - Çevre. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın YILDIZ? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ?                                          

9 no’lu Önergemizin Ġmar ve Bayındırlık – Hukuk – Çevre ve Sağlık Komisyonlarımıza 

havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul 

edilmiĢtir, 10? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Ġmar – Çevre. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın YILDIZ? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ?                                       

10 no’lu Önergemizin Ġmar ve Bayındırlık – Çevre ve Sağlık Komisyonlarımıza havale 

edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir, 11? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Ġmar - UlaĢım. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın YILDIZ? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ?                                      

11 no’lu Önergemizin Ġmar ve Bayındırlık – UlaĢım Komisyonlarımıza havale edilmesini 

oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir, 12? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Ġmar. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın YILDIZ? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ?                                     

12 no’lu Önergemizin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonumuza havale edilmesini oylarınıza 

sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir, 13? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Ġmar - Çevre. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın YILDIZ? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ?                                    

13 no’lu Önergemizin Ġmar ve Bayındırlık – Çevre ve Sağlık Komisyonlarımıza havale 
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edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir, 14? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Ġmar - Eğitim. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın YILDIZ? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ?                                      

14 no’lu Önergemizin Ġmar ve Bayındırlık – Eğitim, Kültür, Gençlik ve Spor 

Komisyonlarımıza havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? 

Oybirliği ile kabul edilmiĢtir, 15? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Bütçe - ġirketler acil. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın YILDIZ? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ?                                       

15 no’lu Önergemizin acil kaydı ile Plan ve Bütçe – ġirketler Komisyonlarımıza havale 

edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir, 16? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Bütçe.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın YILDIZ? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ?                                                 

16 no’lu Önergemizin Plan ve Bütçe Komisyonumuza havale edilmesini oylarınıza 

sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir, 17? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Bütçe.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın YILDIZ? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ?                                    

17 no’lu Önergemizin Plan ve Bütçe Komisyonumuza havale edilmesini oylarınıza 

sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir, 18? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Acil, Bütçe.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın YILDIZ? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ?                                     

18 no’lu Önergemizin acil kaydı ile Plan ve Bütçe Komisyonumuza havale edilmesini 

oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir, 19? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Hukuk - Bütçe - Sokak Hayvanları. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın YILDIZ? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ?                                    

19 no’lu Önergemizin Hukuk – Plan ve Bütçe – Sokak Hayvanlarını Koruma 

Komisyonlarımıza havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? 

Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. Değerli Meclis Üyelerimiz, Ģimdi okunarak Gündeme alacağımız 

Önergelerimiz var, onları okutacağım. Buyurun 20 no’lu Önerge. 

DİVAN KÂTİBİ: Sayın Meclis Heyetine. 22-23 Haziran 2022 tarihleri arasında İtalya'nın 

Venedik kentinde düzenlenecek olan, Plastik Atıksız Şehirler Ağı'na üye şehirlerin üst düzey 

yöneticileri arasında deneyim paylaşımı, örnek uygulamalar ve etkin iletişim ağı olanağı 

sağlayacak uluslararası etkinlikte çalışmalarımıza dair sunum yapılacağından Belediyemizi 

temsilen Atık Yönetimi Dairesi Başkanı Kemal KILIÇ'ın katılabilmesi, 21-24 Haziran 2022 

tarihlerinde görevli-izinli sayılması ile (Ulaşım ve konaklama ücretleri projeden 

karşılanacağından) harcırahlarının (Yapılacak olan seyahatte günlük harcırah giderleri, 

pasaport harcı, yurtdışı çıkış harcı, alan vergisi, seyahat sigortası, vize ücretleri, Covid-19 PCR 

testleri vb. tüm yasal giderlerin) Müdürlüğümüzün 2022 Mali Yılı 03.3.1.01 (Yurtiçi Geçici 

Görev Yollukları) ve 03.3.3.01 (Yurtdışı Geçici Görev Yollukları) bütçe kalemlerinden 

ödenebilmesi hususunda Meclisimizce karar alınmasını onaylarınıza arz ederim. Mustafa 

Tunç SOYER Büyükşehir Belediye Başkanı. (Atık Yön. Dai.Bşk.E.811150) 
MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Evet önerge okundu, Sayın KÖKKILINÇ? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Doğrudan oylansın. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın YILDIZ? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ?                             

20 no’lu Önergenin doğrudan kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? 

Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. TeĢekkür ederim. Diğerini okuyalım. 
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DİVAN KÂTİBİ: Sayın Meclis Heyetine. 2012 yılında Fransa'nın Strazburg kentinde kurulan 

AVITEM, kamu yararı güden ve misyonu Akdeniz'e kıyısı olan ülkelerin kentleri arasında 

bağlantılar kurarak kentsel ve bölgesel kalkınmayı desteklemek, Akdeniz Havza'sının 

dirençliliğini artırmak, örnek yaklaşımları ve projeleri teşvik etmek ve bütün bunlar için 

deneyim, uzmanlık, eğitim ve işbirliğini sağlayan bir alışveriş mekanizması kurarak Akdeniz 

kentlerine öncülük etmektir. Bu misyon çerçevesinde kuruluş bir dizi çevirim içi ve yüz yüze 

seminer ile eğitim programları düzenlenmektedir. Bu çerçevede ekli davet metni ve tercümesi 

kapsamında 20-24 Haziran 2022 tarihleri arasında Fas'ın Kazablanka kentinde 

gerçekleştirilecek seminere katılmak üzere Dış İlişkiler Şube Müdürlüğü İZELMAN A.Ş. 

personeli Nazmi Mert TÜRKBEN'in (S:19321) görevlendirilmesi 18-25 2022 Haziran 

tarihlerinde görevli izinli sayılması, 6245 sayılı Harcırah Kanunu kapsamında ulaşım, 

konaklama, şehiriçi ulaşım, harcırah ve diğer yasal giderlerin Dış İlişkiler Şube Müdürlüğü 

Bütçesi "3.3.1.1 Yurtdışı Geçici Görev Yolluğu" harcama kaleminden karşılanması 

hususlarını; Sayın Meclisimizin tensiplerine arz ederim. Mustafa Tunç SOYER Büyükşehir 

Belediye Başkanı. (Dış İlişkiler ve Turz. Dai.Bşk.E.813408) 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Değerli ArkadaĢlar Önerge okundu. Sayın KÖKKILINÇ? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Doğrudan oylansın. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın YILDIZ? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ?                                 

21 no’lu Önergenin doğrudan kabulünü Meclisimizin oylarına sunuyorum; kabul edenler, 

etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. TeĢekkür ederim. Diğer Önergeye geçelim.  

DİVAN KÂTİBİ: Sayın Meclis Heyetine. Fen İşleri Dairesi Başkanlığı, Altyapı Koordinasyon 

Şube Müdürlüğünce, özel-tüzel kişiler ve kamu kurum-kuruluşlarının yapmış olduğu kazı 

çalışmalarında ''Zemin Açım Birim Fiyatları'' kullanılarak kazı ruhsat bedellerinin tahakkuk 

işlemleri yapılmaktadır. 01.06.2022 tarih ve 31854 sayılı Resmî Gazete'de yayımlanarak 

yürürlüğe giren 2022 Yılı "İnşaat ve Tesisat Birim Fiyatları''na yapılan güncelleme sebebiyle, 

2022 yılı için Gelir Tarifemizde ve ekli listede yer alan ''Zemin Açım Birim Fiyatları'' 

tarafımızca güncellenmiştir. 2022 Yılı Haziran ayında yapılacak olan Sayın Meclisimizin 

tensiplerine arz ederim. Mustafa Tunç SOYER Büyükşehir Belediye Başkanı.                              

(Fen İşl.Dai.Bşk.E.810510) 
MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Değerli ArkadaĢlar Önergeyi okuduk, Sayın KÖKKILINÇ? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Acil kaydıyla Bütçe. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın YILDIZ? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ?                         

Değerli Meclis Üyeleri 22 no’lu Önergenin acil kaydıyla Plan ve Bütçe Komisyonumuza 

havale edilmesini oylarına sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. 

Evet diğer Önergeye geçelim.  

DİVAN KÂTİBİ: Sayın Meclis Heyetine. Buca Belediye Meclisinin 06/06/2022 tarihli ve 

2022/104 sayılı Kararı ile kabul edilen; Mahalli İdareler Bütçe ve Muhasebe Yönetmeliğinin 

"Ek Ödenek" başlıklı 37. maddesinde; "(1) Ek Ödenek; bütçede tertibi bulunduğu halde 

ihtiyaca yetmeyeceği anlaşılan veya bütçenin düzenlenmesi ve görüşülmesi sırasında 

düşünülmeyen ve bütçede tertibi açılmayan, ancak yapılmasında zorunluluk bulunan bir 

hizmet için tertip açılarak, bütçenin diğer tertiplerindeki ödeneklere dokunulmadan alınan 

ödenektir. (2) Ek Ödenek ancak bütçe yılı içerisinde verilebilir. Ek Ödenek verilmesi Meclis 

Kararı ile yapılır. Büyükşehir ilçe belediyelerinde ise belediye meclislerince kabul edildikten 

sonra Büyükşehir Belediye Meclisince karara bağlanır. (3) Ek Ödenek verilmesi için yeni bir 

gelir veya finansman kaynağının bulunması zorunludur." denildiğinden, ekli tablolarda 

belirtilen toplam 260.000.000,00-TL ek ödenek verilmesi hususunun, Mahalli İdareler Bütçe 

ve Muhasebe Yönetmeliğinin 37. maddesi gereği, Meclisimizce incelenerek gerekli kararın 

alınmasını arz ederim. Mustafa Tunç SOYER Büyükşehir Belediye Başkanı. (Yazı İşl. ve Kar. 

Dai.Bşk.E.814658) 
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NĠLAY KÖKKILINÇ: Acil kaydıyla Bütçe Komisyonu. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın YILDIZ? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ?                                       

23 no’lu Önergenin acil kaydıyla Plan ve Bütçe Komisyonumuza havale edilmesini oylarınıza 

sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. Evet, Önergelerimiz Ģu 

anda bitti Değerli ArkadaĢlar.  

 

IV. BAġKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN KOMĠSYON 

RAPORLARININ GÖRÜġÜLMESĠ 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Komisyon Raporlarının GörüĢülmesine geçiyoruz. Sayın 

KÖKKILINÇ? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Komisyonlardan tüm raporlar oybirliğiyle kabul görmüĢ, dolayısıyla 

Komisyonlardan geldiği Ģekliyle oylansın.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın YILDIZ? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ? Değerli 

ArkadaĢlar 1, 2, 3 ve 4 no’lu Komisyon Raporlarının Komisyonlardan geldiği Ģekilde 

oylanması talebini Meclisimizin oylarına sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? 

Komisyonlardan geldiği Ģekilde oybirliği ile kabul edilmiĢtir.  

 

V. TOPLANTIYA KATILAMAYAN MECLĠS ÜYELERĠNĠN MAZERETLERĠNĠN 

GÖRÜġÜLMESĠ 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Değerli ArkadaĢlar Toplantıya Katılmayan Meclis 

Üyelerimizin Mazeretlerinin GörüĢülmesi maddesine geldik. Mazereti olan Meclis Üyelerimizin 

mazeretlerinin kabulünü Meclisimizin oylarına sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği 

ile kabul edilmiĢtir.  

 

VI. GÜNDEM DIġI KONUġMA TALEPLERĠ 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Diğer maddemiz Gündem DıĢı KonuĢma Taleplerine geldik, 

buyurun efendim.  

HAKAN YILDIZ: Sayın BaĢkan, Çile Hanım dün nezaket göstermiĢti… 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın, Sayın Çile ÖZKUL buyurun, buyurun efendim.  

ÇĠLE ÖZKUL: Sayın BaĢkan, Kıymetli Meclis Üyelerimiz sizlerle bilgi notu paylaĢmak 

istiyorum. “RURITAGE-Kültürel Miras Esaslı Sistematik Stratejiler Yoluyla Kırsal Yenileme 

Projesi”ne katılmıĢtık. Sevgili Meclis Üyelerimiz ve Değerli Personellerimizle beraber. Ġzmir 

BüyükĢehir Belediyesi olarak, Avrupa Birliği’nin HORIZON 2020 Programı kapsamında 230 bin 

Euro’luk hibe desteği olarak katıldığımız “RURITAGE-Kültürel Miras Esaslı Sistematik 

Stratejiler Yoluyla Kırsal Yenileme Projesi” ile 2018 yılı Haziran Ayı itibarıyla Ġmar ve 

ġehircilik Dairesi BaĢkanlığınca yürütülen çalıĢmaların son aĢamasına gelinmiĢtir. Bu kapsamda 

toplantılarda resmi olarak 2022 Ağustos Ayı sonu itibarıyla tamamlanacak proje çalıĢmalarının 

genel çıktılarının ve gelecek süreçte sürdürülebilirliğinin sağlanabilmesi için gerekenler üzerine 

konular gündeme alınmıĢtır. 38 bilgi sağlayıcı Kurum, 13 rol model ve bizim de içlerinden birisi 

olduğumuz 6 uygulayıcıdan oluĢan uluslararası RURITAGE Konsorsiyumum tamamının bir 

araya geldiği görüĢmelerde Ġzmir’de gerçekleĢtirilen çalıĢmalar proje aracılığıyla kırsal kalkınma 

daire kazanımlarımız, öğrendiklerimiz ve bundan sonraki süreçte hedeflerimize dair detaylı 

bilgiler aktarılmıĢtır. Bunun yanında kırsal yenilenmeyle kültürel doğal mirasın sürdürülebilirliği 

gibi RURITAGE çalıĢmalarımızın içeriğini oluĢturan konular benzer Avrupa Birliği ve UNESCO 

tarafından yürütülen ve diğer programlar ve yine hibe programları hakkında bilgi alınmıĢtır. Söz 

konusu toplantılar uluslararası tüm partnerlerle yapılan yoğun istiĢareler, Belediyemizce 

yürütülen çalıĢmaların kapsamlılığı, proje sürecinde sergilenen motivasyon ve iĢ birliği ile Ġzmir 

uygulamaları kapsamında süreç içerisinde öğrenilen model uygulamalar geliĢtirmek adına 

sunduğu katkılar açısından büyük övgü ve ilgiyle karĢılandığı gözlemlenilmiĢtir. Final 

toplantısına katılan Ġmar ve ġehircilik Dairesi BaĢkanlığı ġehir Plancısı Demet Hanım, Ceren 
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Hanım, Basın ve Yayın Dairesi BaĢkanı adına Onur Bey, Kıymetli BüyükĢehir Belediye Meclis 

Üyelerimizden UlaĢ Bey, Doğukan Bey ve Grubum adına ben katılmıĢ bulunmaktayım. 

Gözlemlediğim çalıĢmaların Ģehrimize güzel katkılar sunacağını düĢünüyorum. ÇalıĢmayı 

yürüten tüm arkadaĢlarımıza baĢarılar diliyorum, teĢekkür ederim.  (2 dakika 38 saniye) 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın Çile ÖZKUL’a çok teĢekkür ediyoruz, sağ olun. Sayın 

ġAHĠN buyurun, buyurun.  

SALAHATTĠN ġAHĠN: Sayın BaĢkan’ım, Meclis Üyelerimiz, Bürokratlarımız, Ġzmirliler, 

Basınımızın Temsilcileri hepinizi sevgiyle, saygıyla selamlıyorum. Evet, efendim dün 

toplantımız kısa tutuldu. Evet, öncelikle Kemal SEVĠNÇ Ağabeyimiz de bir… 

ÖZGÜR HIZAL: Salahattin Ağabey… 

HAKAN YILDIZ: Ses az geliyor… 

ÖZGÜR HIZAL: Ses az geliyor… 

SALAHATTĠN ġAHĠN: Bir rahatsızlık geçirdi, Ģu anda aramızda, kendisine geçmiĢ olsun 

diyorum. ĠnĢallah hiçbir arkadaĢımız, hiçbir kardeĢimiz… Hep birlikte sağlıklı olalım, güzel 

günlerde olalım inĢallah diyorum. Evet, Sayın BaĢkan’ım dün öncelikle Ģunları belirtmek isterim; 

Önergeler verdim, iki tanesi yazılı cevap verilmek üzere, 3 tanesi de… Önergeler Dilek ve 

Temenni olarak ifade etmek isteseydim, Önerge hazırlamak yerine Dilek ve Temenniler Gündem 

maddesinde dile getirirdim. MHP Grubu olarak hazırladığımız Karavan ve Botanik Bahçesi’yle 

ilgili Önergeler kentin geliĢimine ve turizmine katkı sağlayacak konulardır. Gündeme 

alınmamasını gerçekten hayretle karĢıladım, karĢılıyorum. GeçmiĢi 310 yıl öncesine dayanan bu 

Botanik Bahçesi’nin Dilek ve Temenni olarak algılanması Ġzmir’in, Dünya Kenti Ġzmir’in 

geliĢmesine nasıl katkı sağlayacak? Evet sağlayacağız. Karavan Turizmi ile ilgili Belediyemiz 

tarafından çalıĢma yürütülüyor olabilir, biz de bu konuda hazırladığımız Önergeyle konuyu 

Gündeme taĢımak ve ortak akılla çözüm üretmeye çalıĢıyoruz. Bu tavrınız bizim emeğimize 

saygı duymamanızı, bizi ve sorun yaĢayan insanlarımızı ziyadesiyle üzmüĢtür. Kentin yönetimine 

katkı sağlamamız sizi endiĢelendirmesin efendim. Sonuçta yapılacak iĢin sahibi siz olacaksınız. 

Bizim amacımız kentin sorunlarını ivedilikle çözümü. Biz Önergelerle konuları Meclis 

Gündemi’ne taĢıyıp siyasal zeminde görüĢülmesi için Önergeler veriyoruz. Gerçekten Önergeler 

Dilek ve Temenni olacaksa, hiç okunmasın biz konuĢalım kürsüden, hani konuĢarak Gündeme 

gelsin. Hani esasında Dilek ve Temenni kabul edilecek Önergeler olabiliyor ama Ģu 2 önerge 

aslında Komisyona havale edilsin, Komisyon karar versin ne var bunda yani? Evet, bunu 

belirtmek istedim, teĢekkür ederim. Yine konuĢmamı sürdüreceğim. Sayın BaĢkan’ım 

Belediyemizin Kıymetli Bürokratları, Basın Emekçilerimiz hepinizi saygıyla selamlıyorum. Son 

günlerde Ġzmir’de en çok konuĢulan konu, koku problemidir. Yıllardır yeterli altyapı yatırımı 

gerçekleĢmemesi neticesinde bu noktaya geldik. Koku problemiyle ilgili gerek ĠZSU Genel 

Kurullarında, gerekse Meclis BirleĢimlerinde defalarca görüĢmelerimizi dile getirdik. Fakat biz 

söyledik, yine biz dinledik. Maalesef ĠBB Yönetimi’nin bir kulağından girip öbür kulağından 

çıktı. Fakat koku, burnumuzdan giriyor, ciğerlerimizin en ücra köĢeleri, hücrelerinde, hücrelerine 

denk nüfuz edip orada kalıyor. Değerli ArkadaĢlar, koku problemini de tek mecrada ele almak, 

sorunun çözümüne yönelik bizi bazı yanlıĢ yanılsamalara itebiliyor, itebilir. Bu yüzden körfezin 

kokusunu ayrı, dere yataklarının kokusunu ayrı, mazgallardan gelen kokuları ayrı ele almalıyız. 

Her üç bölümün koku probleminin de altında yatan ortak sebep; birleĢik sistemdir. Ancak buna 

ilave olarak körfez kokusu, dere yatakları vasıtasıyla körfeze taĢınan pislikler, arıtma 

sistemlerinin yetersizliği… Dere yataklarına döĢeli pis su hatlarının eski ve yeterli çapta 

olmaması sebepleriyle beraber ele alınmalıdır. BirleĢik sistem sebebiyle yoğun yağıĢlarda pis su 

kollektörleri iĢlevini kaybetmektedir. Yine birleĢik sistem sebebiyle dere yataklarında 

konumlandırılmıĢ pis su hatları, nüfus artıĢına paralel olarak yetersiz kalmakta ve dere 

yataklarına pis su sızdırmaktadır. Doğal olarak bu pis su akıntıları, dere yataklarıyla doğrudan 

körfeze ulaĢmaktadır. Diğer koku kaynağı, derelerin ta kendisidir. Dere yatakları vasıtasıyla 

körfeze taĢınan pis su ve atıklar, yaz aylarında debinin düĢmesi ve fiziksel etkenlerle 
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bulundukları bölgede çökelmekte ve çevreye koku yaymaktadır. Ġzmir genelinde, en ücra 

sokaklarda dâhi kapı pencere açmayı engelleyen, konunun kaynağı yağmur suyu mazgallarıdır. 

Çünkü bu mazgallar, doğrudan pis su kanallarına bağlı olup, pis su hatlarında oluĢan gaz ve 

kokuları sokaklara ileten birer Ģebeke halini almıĢtır. Bugün verdiğimiz Önergeyle birleĢik 

sistem, yani dün birleĢik sistem ayrılana kadar yağmur suyu mazgallarının kanalizasyon 

hatlarına, bağlantı noktalarına es yerleĢtirilmesinin filtre çözümüne oranla daha gerçekçi ve 

yararlı olduğunu düĢünüyoruz. Yapılan filtreler sadece kanalizasyon bacalarına uygulanmaktadır. 

Oysa biraz önce belirttiğimiz gibi konunun asıl yayılma noktaları yağmur suyu mazgallarıdır. 

MHP Grubu olarak sorunun çözümüne yönelik önerilerimiz Ģunlardır; Arıtma Tesislerinin 

tamamlanmayan eksiz fazlarının bir an önce tamamlanması, dere yataklarına döĢenmiĢ pis su 

kanallarının boru çaplarının yeniden hesaplanarak gerekli tadilatların yapılması, dere 

yataklarındaki pis su hatlarının elden geçirilerek deprem ya da diğer sebeplerle, patlak bozuk ya 

da deforme olanların acilen yenilenmesi, yağmur suyu mazgallarının yaz öncesi yaprak, ot vb. 

organik maddelerden arındırılması, üniversiteler ile görüĢülerek iç körfezin bilimsel yöntemlere 

dayalı olarak su sirkülasyonunun sağlanması çalıĢmalarıyla koku probleminin önemli ölçüde 

çözüleceği kanaatini taĢıyoruz. MHP Grubu olarak bu konuda katkı koymaya hazırız. Evet, 

teĢekkür ediyorum. Bunu belirtmek istedim. Yine… Evet… Kent… Kent Gündemimizin önemli 

konularından biri de “Turizm” evet. Sayın BaĢkan’ım, Sayın Meclis Üyelerim kanaatimizce 

Dünya Kenti Ġzmir, turizm açısından, turizm açısından bir cennet konumundadır. Bu konuda 

Turizm Bakanlığımız önemli bir adım atmıĢtır. Bizce en kötü plan, plansızlıklarda, plansızlıktan 

iyidir, ki Bakanlığımız defalarca Kurumların katılımıyla birçok toplantı gerçekleĢtirerek, Ģeffaf 

bir süreç yönetimiyle ÇeĢme planlarını olgunlaĢtırmıĢtır. ĠBB olarak yıllardır ÇeĢme turizmine 

bakıĢ açınız yazlık, ikincil konut anlayıĢından öteye geçmemiĢtir. Yıllarca ÇeĢme, kaderine terk 

edilmiĢ, planlama konusunda ciddi bir atılım yapılmamıĢtır, yapılamamıĢtır. ġimdi, Bakanlığımız 

bir Ģeyler yapmaya çalıĢırken, sizler bu süreci engellemeye çalıĢıyorsunuz. Buyurun siz de öneri 

plan hazırlayın, yerine alternatif planlarınızı sunun. Ġnanın bu çok daha pozitif bir yaklaĢım 

olarak halkın hafızasında yer alacaktır. Ayrıca turizm sadece deniz, kum, güneĢten ibaret değildir. 

Bakın, burnumuzun dibinde Agora harabeleri var, üzerinde otoparkın yıkım kararı olmasına 

rağmen halen daha o garabet orada duruyor. Sayın BaĢkan, yakın dönemde Atina Belediyesi, 

Belediye BaĢkanını ziyaret etti Sayın BaĢkanımız. KeĢke… Partenon Tapınağı’na belki uğradı mı 

bilmiyorum. Bir uğrasaydı, bakın bizim Agoramız, Partenon Tapınağı’ndan daha fazla turist 

çeker ama bunun çevresel Ģartlarını olgunlaĢtırmak lazım. Bu anlamda Ġzmir’de var olan tarihi ve 

kültürel yapıların tanıtımı için Turizm Bakanlığımız ile iĢ birliği yaparak daha etkin bir çalıĢma 

ortaya konulmalıdır. Agora’nın etrafı açılmalı, körfezin dip taraması yapılmalı, Kruvaziyer 

Turizmi canlandırılmalı. Kemeraltı esnafının yüzünü güldürecektir bu çalıĢmalar. Evet, doğa ve 

sağlık turizmine yönelik planlara hız verilmeli. Bizim naçizane tavsiyelerimiz bunlar. ÇeĢme 

planlarına karĢı çıkmak yerine, daha iyisini ortaya koymak lazım ve ikna için çalıĢılmalı. Sadece 

hayır demek sorunları çözmez. Antalya, Bodrum, Marmaris ve diğer bölgelerimizde tesis 

kapasiteleri yerinde görülmeli. Çünkü gerçekten Ġzmir her anlamda, yatak sayısı anlamında da 

turizm bakımından yetersiz, bu bir gerçek. Evet, Cuma günü Kent Ormanı’nı arkadaĢlarımızla 

beraber ziyaret ettik. Orada park edilmiĢ karavanlarda yaĢayan yurttaĢlarımızla sohbet etme 

fırsatı bulduk. Sayın BaĢkan’ım, karavancılık da bir turizm faaliyetidir. Yurt dıĢından gelen 

birçok karavan, park edecek yer bulamıyor. Oradaki otoparkta park halindeki karavanlar ile hafta 

sonu pikniğe gelen vatandaĢlarımız arasında ciddi sürtüĢme ve kavgalar yaĢanıyor. Bizim 

önerimiz, Karavan Turizminin geliĢimine katkı sağlayacak teknik altyapısı hazırlanmıĢ, kent 

genelinde birçok parkın dizayn edilerek hizmete alınması. Özellikle Pandemi Dönemi ve konut 

fiyatlarındaki artıĢa paralel olarak karavan yaĢamını tercih eden yurttaĢlarımıza ve yurt dıĢından 

gelen, gelecek karavan turizmine gerekli desteği vermemiz… Bununla ilgili yapılacak ufak tefek 

yatırımlar, Ġzmir Turizmine önemli katkı sağlayacaktır. Evet, efendim teĢekkür ediyorum. Bunları 

belirtmek istedim. Evet. (12 dakika 51 saniye) 
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MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın ġAHĠN’in konuĢmasına çok teĢekkür ederim. Ama 

Ģunun bilinmesini isterim. Bu önemli katkılar tabii, Ġzmir’in önemli problemleriyle ilgili, önemli 

Ģeyler söylüyorsunuz. Dün de bahsetmiĢtim; verdiğiniz Önerge metni içinde, Önergede 

nitelendirdiğiniz metin içinde bu görüĢlerinizi zaten vaaz etmiĢtiniz, çok kıymetli görüĢler de var. 

Dün verdiğiniz o Önergeler, Yazı ĠĢleri Müdürlüğümüz tarafından, Meclis Heyeti tarafından, 

Divan Heyeti tarafından teslim edildi, Yazı ĠĢleri Müdürü tarafından kayda geçirilmiĢtir. Her biri 

BüyükĢehir birimlerimizin ilgili kiĢileri tarafından, Bürokratları tarafından, teknik insanları 

tarafından değerlendirilecek. Ortak öneriler, ortak söylediğiniz birçok görüĢ zaten Kurumumuz 

tarafından da vaaz edilmekte ve söylenmektedir, bunları biliyorsunuz. Dolayısıyla hiçbir Ģey heba 

edilmemiĢtir, hiçbir görüĢ herhangi bir Ģekilde baĢka bir Ģekilde göz ardı edilmemiĢtir, kayda 

geçmiĢtir. Burada da duruyordur, onları da isterseniz onları gösterebilirim. Dolayısıyla bu değerli 

katkınız için tekrar teĢekkür ediyorum. BaĢka bir… Sayın KÖKKILINÇ buyurun, Sayın 

KÖKKILINÇ buyurun. 

NĠLAY KÖKKILINÇ: ġimdi geçen haftalardan bu yana maalesef Ġzmir’le ilgili koku konusu 

bizim ülkemizin en üst mertebesinden en düĢük mertebesine kadar herkes tarafından dile 

getiriliyor ve tartıĢılıyor. Ama Ģunu söylemek lazım; Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi, özellikle de 

2019’dan bu yana son üç yılda 387 milyon liralık bir yatırım yaptı, çevreyle ilgili yatırımlarını 

gerçekleĢtirdi, ĠZSU Kurumu’yla birlikte. Yine aynı Ģekilde yine 85 milyon lira daha bir para 

harcayarak 132 kilometre yağmur suyu ayrıĢtırma hattı çalıĢmalarını sürdürüyor. 3 yılda da                      

196 kilometrelik yağmur suyu ayrıĢtırma hatlarını gerçekleĢtirdi. 2500 kilometre dere temizliği 

gerçekleĢtirdi. Yani Ġzmir’den Ağrı’nın ve uzaktaki kentlerin Doğu’da, Güneydoğu’daki 

kentlerin 1600, 1700 kilometre uzakta olduğunu düĢünürseniz, bu 2500 kilometrenin ne kadar 

önemli bir hizmet olduğunu görürsünüz. Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi, Ġleri Derecede Biyolojik 

Arıtma Tesisiyle Türkiye’de lider konumda, 69 arıtma tesisine sahip ve Türkiye’de kiĢi baĢına 

düĢen Atık Arıtma Suyu metrekaresinde Türkiye’de 1. sırada. Ege Bölgesi’nde müsilajla hiç 

karĢılaĢmadık. Geçen sene Marmara Denizi için büyük bir üzüntü duymuĢtuk. Geçenlerde 

DSĠ’nin bir müdürü, 2. Bölge Müdürü bir açıklama yaptı, basın açıklaması yaptı. Orada da 

kendilerinin de görev alanlarına giren nehir yataklarından bahsetti ve buralara atıkların atılmasını 

engellemek, bunlarla ilgili müdahaleleri yapmak kendi sorumluluklarında olan görevler olduğunu 

söyledi. Yine Çevre, ġehircilik ve Ġklim DeğiĢikliği Bakanlığının da görev ve yetkileri var. Yasal 

düzenlemelerde pek çok eksiklikler var. En önemlisi Çevre, ġehircilik ve Ġklim DeğiĢikliği 

Bakanlığının 65’ten fazla Yönetmeliği var, çok sayıda Tebliği var, çok sayıda Genelgesi var. 

Ama iĢletmeleri denetlemeye de sadece 20 kadar denetimcisi var. Tam 4,5 milyonluk bir kentte, 

Ġzmir gibi Türkiye’nin 3. büyük kentinde Çevre, ġehircilik ve Ġklim DeğiĢikliği Bakanlığının ne 

yazık ki 20 gibi çok komik bir sayıda denetmeni var, SayıĢtay Raporlarına da geçmiĢ konular 

bunlar. Dolayısıyla bu konuya sanki Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi hiçbir Ģey yapmıyormuĢ gibi 

yaklaĢmak, böyle bir algı oluĢturmaya çalıĢmak doğru değil, burada bütün Kurumların iĢ 

birliğiyle hareket etmesi gerekiyor, birlikte yol alması gerekiyor. Dolayısıyla koku sorunu bugün 

ne yazık ki çevreyle ilgili Türkiye’nin her yerinde yaĢanan soru, çevre sorunları her yerde 

yaĢanıyor. Daha yakın zamanda ġehir Hastanesi’nin atıklarının ne yazık ki Bayraklı’da izinsiz 

deĢarj edildiğine dair tespitler yer aldı, basında yer aldı. Önce kendi Kurumlarımızda, kendi çevre 

temizliğimize sahip çıkacağız, kendi kendimizi denetleyeceğiz. Ondan sonra da bu algı 

operasyonlarından vazgeçeceğiz ve iĢ birliğinin yollarını arayacağız, teĢekkür ederim.                                

(3 dakika 25 saniye) 
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MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Peki, teĢekkür ederim. Buyurun Sayın YILDIZ. 

HAKAN YILDIZ: Sayın BaĢkan, bu kokuyla ilgili Grup görüĢlerimizi bugün milli maç olduğu 

için hassasiyet gösteriyoruz, yarın cevap hakkımızı kullanacağız, bunu belirtmek istedim. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ:  PerĢembe günü.  

HAKAN YILDIZ: PerĢembe için.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ:  Evet, peki.  

NĠLAY KÖKKILINÇ:  Ġyi çalıĢın.   

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın AYDIN.  

MURAT AYDIN: Sayın BaĢkan’ım, Değerli Meclis Üyeleri hepinizi saygıyla selamlıyorum. 

Öncelikle Cumhuriyet Halk Ġstanbul Ġl BaĢkanı Sayın Canan KAFTANCIOĞLU’nun Siyasi Parti 

Üyeliğinin düĢürülmek suretiyle, siyasete bu tür müdahalelerin yapılmasının yerinde olmadığını 

Cumhuriyet Halk Partisi’nin bütün örgütüyle ve bütün bireyleri ve üyeleriyle beraber Sayın 

Ġstanbul Ġl BaĢkanı Canan KAFTANCIOĞLU’nun yanında, arkasında, önünde olduğunu buradan 

bildirmek isterim. ġimdi zaman zaman bu Meclis’te Meclis’in görev ve yetkileri konusunda bir 

tartıĢma yürütüyoruz. Neyi yapıp, neyi yapmayacağımız konusunda bazı değerlendirmeler 

yapmak isterim. 5393 sayılı Belediye Kanununun 18. maddesi Belediye Meclisinin görev ve 

yetkilerini saymıĢtır; “Belediyeler Katı BaĢkanlık Sistemi’yle yönetilen Yerel Yönetim 

birimleridir.” Dolayısıyla Belediyelerin icra yetkileri, Belediyelerin yürütme konusundaki yetkisi 

büyük ölçüde BaĢkan’a ve Belediye Ġdaresine ait yetkilerdir. Belediye Meclisinin 18. maddede 

belirttiği görev tanımı dıĢında kalan hususlarda, Belediye Ġdaresine yön göstermek, talepte 

bulunmak, dileklerini iletmek ya da bu konudaki yapılan iĢ ve iĢlemlerine iliĢkin eleĢtirilerle 

katkı sunmak her Meclis Üyesinin hakkıdır. Ancak Belediye Meclisinin, Belediye Ġdaresi’nin 

Yürütmeye dayalı yetkileri konusunda karar alması mümkün değildir Yasa gereğince. Bu 

değerlendirmeyi Ģunun için yapıyorum; bu Ģehrin pek çok noktasında pek çok sorun, eksiklik                  

ya da talep söz konusu olabilir. Belediye Meclisi, Belediye Ġdaresi’ni yöneten bir Kurum değil, 

Belediye’yi denetleyen bir Kurumdur. Dolayısıyla icraya iliĢkin her talebi, her isteği burada 

Meclis Önergesi haline getirip, Meclis Kararı altına aldırmak, Belediye Kanunu’na, Belediye’nin 

iĢleyiĢ biçimine ve Belediye’nin kurumsal yapısına aykırıdır. Dün yine bir AraĢtırma Önergesi 

geldi... (Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan sesler.) 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Ne oluyor yahu? Murat, senin konuĢmanı istemediler. 

(Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Duyuyoruz 

duyuyoruz. 

MURAT AYDIN: Peki, bu ıĢıkta da söyleyeyim, çok uzun değil ama söyleyeyim. 

HÜSNÜ BOZTEPE: Biz daha çok… 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Belediyenin… Dün mesela bir AraĢtırma Önergesi verildi. 

ġimdi Belediyenin bilgi edinme ve denetim yolları Belediye Kanununun 26. maddesinde sınırlı 

olarak sayılmıĢtır. Bunlar Faaliyet Raporu’nun okunup değerlendirilmesi, tartıĢılması ve 

oylanmasıdır. Denetim Komisyonu’nun oluĢturularak bu Komisyonun faaliyetlerde bulunmasıdır. 

Sözlü ya da yazılı olarak verilen Soru Önergeleridir ve nihayetinde de Gensorudur. Belediye 

Meclisi’nin, bir konuda AraĢtırma Komisyonu kurup, bu konuda bir araĢtırma yapma yetkisi 

yoktur. Belediye Meclis Üyeleri, Belediye’nin faaliyetlerine iliĢkin soru sorma, bilgi edinme ve 

hatta belli koĢulları varsa Gensoru verme hakları vardır. Ama Meclis’in bir Komisyon kurarak 

belli bir konuda araĢtırma yapması, Meclis’in görev ve yetkilerinde bilgi edinme ve denetim 

yollarını düzenleyen 26. maddesinde düzenlenmemiĢtir. Anayasamız bu konuda açıktır; “Hiçbir 
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Kurum Kanunda tanımlanmamıĢ bir yetkiyi kullanamaz. Yetkiler, halk tarafından kabul edilip, 

benimsenmiĢ Anayasa tarafından belirlenen ilkeler doğrultusunda Türkiye Büyük Millet Meclisi 

tarafından çıkarılmıĢ Kanunlara dayalı olarak kullanılırlar.” Bu nedenle zaman zaman bu tartıĢmaları 

yapıyoruz, bunları anlatmak istedim. Elbette ki görüĢler, talepler haklıdır, yerindedir ya da yararlıdır. 

Mesele bu değil, içerikle ilgili bir değerlendirme yapmıyorum. Ancak bu taleplerin illa bir Meclis Kararı 

altına alınmasını beklemek ve talep etmek 5393 sayılı Belediye Kanunu’na ve ilgili mevzuat yükümlerine 

uygun değildir, teĢekkür ederim. (4 dakika 1 saniye) 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Peki, teĢekkür ederiz. Değerli ArkadaĢlar, baĢkaca söz almak isteyen? 

Fikret Bey, buyurun efendim.  

FĠKRET MISIRLI: Sayın BaĢkan, tabii az sayıda Meclis Üyelerimiz hepinize iyi akĢamlar. 

Zannediyorum özellikle dünkü o Komisyon kurulması önerisi benden geldiği için herhalde ona bir atıfta 

bulunduğunu düĢünüyorum Sayın iĢte Grup BaĢkan Vekili’nin. ġimdi tabii ki bu 33 senelik kanayan bir 

yara. Ġzmir’in bir, burada çok kıymetli bir mülkünü gasp etmiĢler, bunu bilerek söylüyorum. Bizim bu 

süre içerisinde, evet burayla ilgili olarak Sayın BaĢkanımızın ifadeleri… 2021 senesinde dedi ki; “Bir 

sözleĢme var, yapıldı ve 2022’de faaliyete sokacağız.” Ama bugün buranın faaliyete geçmediği bir 

kamuoyundan da bana göre gizlenmiĢ varsa da böyle bir sözleĢme. Biz de BüyükĢehir Belediye Meclis 

Üyeleri olarak artık bu baĢkanın sorumluluğunu geçmiĢ, tamamen Ġzmir’e mal olmuĢ çok önemli bir konu. 

Dolayısıyla, ki bununla ilgili Yüksek ÇAKMUR döneminde BüyükĢehir Belediye Meclisi böyle bir 

Komisyon kurdu ve bu Hilton Oteli’yle ilgili çalıĢma yaptı. Yani bizim gönlümüz varsa zaten bu olur. 

Ama biz burada BaĢkanımızın açıklamalarını bir twitter hesabından çeliĢkili bir haberlere dönüĢüyorsa, 

haklı olarak burada bunu sorguluyoruz. Bununla ilgili bizim BaĢkanımıza güvensizliğimiz söz konusu 

değil. Biz burada bir Komisyonun kurulması, ki içimizde hukukçu arkadaĢlarımız var. Biz Ġzmir’in 

değerine sahip çıkmak için kimden, hangi Yasadan, nereden çekiniyoruz? Yani biz buradaki 

çekincelerimizi bundan dile getirdim. Neyse bu kısmını belki yarından sonra biraz daha konuĢuruz ama 

Nilay Hanım’ın biraz önce ĠZSU’yla ilgili söylediğini, ki bu var olan arıtma tesisleri, var olan bizim Çevre 

ve ġehircilik Bakanlığımızın buradaki iĢte kontrolleri veya Yasalar… Sayın Tunç Bey buraya aday 

olduğunda dedi ki; “Ben 1 yıl sonra yüzeceğim.” 3 yıl oldu, yani bu mevcut Yasaları, mevcut konuları 

bilmiyor muydu da bunu söyledi? Kaldı ki, ĠZSU’yu ben Kurum olaraktan tabii ki zedelemek, farklı bir 

yere koymak istemem. 300 tane rögar kapağı alacağım diye bu koku için ihaleye çıkıyor, ihale bugün iptal 

oluyor. Yani BüyükĢehir Belediyesi, ĠZSU çıkıp, “Benim bu kadar arıtma tesisim var.” diyor. Ġhaleye 

çıkamıyor, çıktığı ihalede 300 tane rögar kapağı alamıyor, teĢekkür ederim BaĢkan’ım.                                           

(20 dakika 17 saniye) 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Peki, teĢekkür ederim. Sayın Meclis Üyeleri baĢkaca bir söz almak 

isteyen arkadaĢ var mı? Peki, olmadığına göre… 

 

VII. ÜÇÜNCÜ BĠRLEġĠMĠN GÜN VE SAATĠNĠN TESPĠTĠ VE KAPANIġ 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Bir sonraki Meclis BirleĢimimiz Değerli ArkadaĢlar, 16 Haziran 2022 

PerĢembe günü saat:18.00’da bu salonda yapılacaktır. TeĢekkür ederim, Meclis’i kapatıyorum. 

                                                                                                     

 

               Mustafa ÖZUSLU 

                                                                                                          Meclis I. BaĢkan Vekili 

                                                                                                    Meclis BaĢkanı 
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